



Regulation on the Radiomathon in support of the 19th International Environmental Campaign "To Save and Preserve"

In support of the 19th International Environmental Campaign "To Save and Preserve" in the Khanty-Mansiysk Autonomous Okrug–Yugra the regional branch of the Russian Radio Amateurs Union of KhMAO-Yugra in cooperation with the Government of the Okrug conducts the Radiomathon "To Save and Preserve" in May – June 2022. Radio amateurs from all around the world are invited to participate.

1. General information about the International Environmental Campaign "To Save and Preserve"

International Environmental Campaign "To Save and Preserve" is a large-scale socially important environmental project conducted in the Autonomous Okrug since 2003. Since 2004 it is held under the auspices of UNESCO and the International Association "The Northern Forum".

Organizing Committee carries out the coordination of the project activities. The Chairman of the Organizing Committee is the Deputy Governor of The Autonomous Okrug.

Purpose of the project: promoting the sustainable development of the region through interregional and international cooperation in the field of environmental protection in order to ensure environmental safety and quality of life, as well as the ecological culture formation of the population. The project contributes to attracting attention of the general population to the Autonomous Okrug environmental problems and the active involvement of citizens in environmental and ecological education. The peculiarity of this project is the variety of organizational forms and tools used for the formation of ecological culture.

The topic of the Campaign is appointed annually based on actual environmental problems in the region for this period. The topic of the Campaign in 2022: "Climate change is the greatest challenge of the 21st century".

You can find more information about the Campaign on the Prirodnadzor Yugra website <https://prirodnadzor.admhmao.ru>

2. General provisions

Start date: 07:00 UTC May 27, 2022. End date: 18:59 UTC June 10, 2022.

2.2 The main goal of the radio marathon is to attract the world radio amateur community to the issues of rational nature management, environmental protection and ensuring environmental safety.

2.3. During the radiomathon, 8 special amateur radio stations on the territory of the Khanty-Mansiysk Autonomous Okrug - Yugra will be on air.

2.4. A special award program is designed to reward the most active participants of the radiomathon.

2.5. At the end of the radiomathon, memorable QSL cards will be printed. For QSL request correspondents have to use the OQRS service on the website <https://clublog.org/>. The QSL cards requested will be sent to correspondents through the QSL Bureau of their national radio amateur organizations. It is not necessary to send your QSL-cards back.

2.6. The organisation and coordination of the special stations work, the manufacture of prizes and dispatch of QSL cards, as well as the issuance of awards is carried out by the council of the regional branch of SRR in KhMAO-Yugra.

4. Award program

3.1 Terms and conditions of the "To Save and Preserve" award

The award "To Save and Preserve" has three degrees. Observer awards have a separate numbering with the prefix SWL.

To obtain an award, applicants must score:

- 70 points for the 3rd degree award;
- 110 points for the 2nd degree award;
- 160 points for the 1st degree award.

You can score two-way QSO / SWL, conducted with special stations of the radiomathon and made on any amateur HF and VHF bands, any kind of modes - CW, PHONE, DIGI (all digital modes score as one type of work). Repeated QSO / SWL on different bands, and on the same band by different modes. The QSO/SWL with the main station of the radiomathon - **R19UGRA**, is obligatory for receiving any type of the award

To obtain the award "To Save and Preserve", operators of special stations in the KhMAO-Yugra must conduct:

- 450 QSO for the 3rd degree award;
- 700 QSO for the 2nd degree award;
- 1000 QSO for the 1st degree award.

The award "To Save and Preserve" is issued electronically and free of charge. Applicants will receive the award automatically only on the basis of the uploaded logs to the service hamlog.ru. The awards to the operators of the special stations in the KhMAO-Yugra are issued by an award manager manually. Checking the connections for the award is carried out on the specially created section <http://r9j.hamlog.ru>.

SWL send their applications by E-mail directly to the award manager before June 30, 2019. The application can be made in any format. Award manager: Stukalov Yuri (UA9JLL), E-mail: ua9jll@mail.ru.

3.2 Scoring

3.2.1 For radio amateurs of the Russian Federation (except the Far Eastern Federal District) and Kazakhstan:

- for a QSO / SWL with the main special station R19UGRA - 15 points;
- for a QSO / SWL with other special stations of the radiomathon - 10 points.

3.2.2 For radio amateurs outside of Russia (except Kazakhstan) and radio amateurs of the Far Eastern Federal District of the Russian Federation (subjects ROJ, ROD, ROU, ROZ, ROI, ROL, ROO, ROQ, ROF, ROC, ROK):

- for a QSO / SWL with the main special station R19UGRA - 30 points;
- for a QSO / SWL with other special stations of the radiomathon - 20 points.

4. The list of the special stations of the radiomathon:

1. R17UGRA - the main special station (will work from different QTH)
2. R17JHM - Khanty-Mansiysk (HM-01)
3. R17JNV - Nizhnevartovsk (HM-07)
4. R17JRA - Raduzhnyy (HM-11)
5. R17JMG - Megion (HM-05)
6. R17JSV - Sovietskiy (HM-21)
7. R17JIG - Igrim (HM-16)
8. R17JKG – Kogalym (HM-03)

5. Awards:

Awarding of the participants of the radio marathon will take place separately in three test groups:

- radio amateurs of the European part of the Russian Federation;
- radio amateurs of the Asian part of the Russian Federation;
- international radio amateurs.

Three radio amateurs in each test group, scored the most points by the results of the radio marathon, will be awarded with special prizes from Prirodnadzor Yugra. SWL cannot participate in this contest.

All operators of special stations in the KhMAO-Yugra will be awarded with commemorative pennants, and the operators of the stations who conducted at least 3000 QSOs in the radio marathon will receive prizes from Prirodnadzor Yugra.



Положение о радиомарафоне в поддержку XIX Международной экологической акции «Спасти и сохранить»

В поддержку проведения XIX Международной экологической Акции «Спасти и сохранить» на территории Ханты-Мансийского автономного округа – Югры региональное отделение Союза радиолюбителей России по ХМАО-Югре совместно с Правительством автономного округа проводит в мае – июне 2022 года радиомарафон «Спасти и сохранить». Для участия приглашаются все радиолюбители мира.

1. Общая информация о проекте «Международная экологическая акция «Спасти и сохранить»

Международная экологическая Акция «Спасти и сохранить» - широкомасштабный социально значимый экологический проект, который реализуется в автономном округе с 2003 года, с 2004 года проходит под эгидой ЮНЕСКО и Международной ассоциации «Северный форум».

Координацию деятельности по реализации проекта осуществляет организационный комитет. Председателем оргкомитета является первый заместитель Губернатора автономного округа.

Цель проекта: содействие устойчивому развитию региона через межрегиональное и международное сотрудничество в области охраны окружающей среды для обеспечения экологической безопасности и качества жизни, формирование экологической культуры населения. Проект способствует привлечению внимания широких слоев населения к экологическим проблемам автономного округа и активному вовлечению граждан в природоохранную и эколого-просветительскую деятельность. Особенностью данного проекта является разнообразие используемых организационных форм и инструментов формирования экологической культуры.

Тематика акций определяется ежегодно с учетом актуальных экологических проблем в регионе на этот период. Тема Акции в 2022 году - «Изменения климата – вызов XXI века».

Более подробную информацию об Акции можно получить на сайте Природнадзора Югры <https://prirodnadzor.admhmao.ru>

2. Общие положения

2.1 Начало радиомарафона 07:00 UTC 27 мая 2022 г. Окончание радиомарафона 18:59 UTC 10 июня 2022г.

2.2 Основная цель радиомарафона – привлечение мировой радиолюбительской общественности к решению вопросов рационального природопользования, охраны окружающей среды и обеспечения экологической безопасности.

2.3. В период проведения радиомарафона в эфире будут работать 8 специальных любительских радиостанций с территории Ханты-Мансийского автономного округа – Югры.

2.4. Для награждения наиболее активных участников радиомарафона разработана специальная программа.

2.5. По окончании радиомарафона будут напечатаны памятные QSL–карточки. Для запроса QSL корреспондентам необходимо воспользоваться сервисом OQRS на сайте <https://clublog.org/>. Запрошенные QSL будут отправлены корреспондентам через QSL-бюро национальных радиолюбительских организаций. Свои QSL-карточки при этом отправлять не нужно.

2.6. Организация и координация работы специальных станций, изготовление призов, рассылка QSL и выдача дипломов производится советом РО СРР по ХМАО-Югре.

3. Дипломная программа

3.1 Условия диплома «Спасти и сохранить»

Диплом «Спасти и сохранить» имеет три степени. Дипломы для наблюдателей имеют отдельную нумерацию с приставкой SWL.

Для получения диплома соискателям необходимо набрать:

- 70 очков для диплома 3-й степени;
- 110 очков для диплома 2-й степени;
- 160 очков для диплома 1-й степени.

На диплом идут в зачет двухсторонние QSO/SWL, проведенные со специальными станциями радиомарафона на любых любительских KB и УКВ диапазонах, любыми видами излучения - CW, PHONE, DIGI (все цифровые виды излучения учитываются как один вид работы). Повторные QSO/SWL засчитываются на разных диапазонах, а на одном диапазоне разными видами излучения. QSO/SWL с главной станцией радиомарафона - **R19UGRA**, является обязательным. для получения любого диплома

Чтобы получить диплом «Спасти и сохранить» операторам специальных станций ХМАО-Югры необходимо провести:

- 450 QSO для диплома 3-й степени;
- 700 QSO для диплома 2-й степени;
- 1000 QSO для диплома 1-й степени.

Диплом «Спасти и сохранить» выдается в электронном виде и является бесплатным. Соискателям диплом выдается в автоматическом режиме и исключительно на основании загруженных логов на сервис hamlog.ru. Выдача дипломов операторам специальных станций ХМАО-Югры производится менеджером диплома в ручном режиме. Проверка связей на диплом осуществляется на специально созданном разделе <http://r9j.hamlog.ru>.

Радионаблюдателям следует направлять свои заявки по E-mail непосредственно менеджеру диплома до 30 июня 2019г. Заявка может быть составлена в любом формате. Менеджер диплома: Стукалов Юрий Валерьевич (UA9JLL), E-mail: ua9jll@mail.ru.

3.2 Начисление очков

3.2.1 Для радиолюбителей Российской Федерации и Казахстана, кроме Дальневосточного федерального округа:

-за QSO/SWL с главной специальной станцией радиомарафона R19UGRA – 15 очков;

-за QSO/SWL с остальными специальными станциями радиомарафона – 10 очков.

3.2.2 Для других радиолюбителей за пределами России и радиолюбителей Дальневосточного федерального округа Российской Федерации (субъекты R0J, R0D, R0U, R0Z, R0I, R0L, R0O, R0Q, R0F, R0C, R0K):

-за QSO/SWL с главной специальной станцией радиомарафона R19UGRA – 30 очков;

-за QSO/SWL с остальными специальными станциями радиомарафона – 20 очков.

4. Список специальных станций радиомарафона:

1. R19UGRA – главная станция (будет работать из разных QTH)
2. R19JHM – г. Ханты-Мансийск (HM-01)
3. R19JNV – г. Нижневартовск (HM-07)
4. R19JRA – г. Радужный (HM-11)
5. R19JMG – г. Мегион (HM-05)
6. R19JSV – г. Советский (HM-21)
7. R19JIG – п. Игрим (HM-16)
8. R19JKG – г. Когалым (HM-03)

5. Награждение:

Награждение участников радиомарафона будет производиться отдельно в трех зачетных группах:

- радиолюбители Европейской части Российской Федерации;
- радиолюбители Азиатской части Российской Федерации;
- иностранные радиолюбители.

Три радиолюбителя в каждой зачетной группе, набравшие наибольшее количество очков по итогам радиомарафона, будут награждены специальными призами Природнадзора Югры. Радионаблюдатели в данном конкурсе не участвуют.

Все операторы специальных станций ХМАО-Югры будут отмечены памятными выпелами, а операторы станций установивших не менее 3000 QSO в радиомарафоне призами Природнадзора Югры.